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ACTA NÚM. 5/2024 
 

ACTA DE LA REUNIÓ DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA DE L’ESTAT DEL 
DISTRICTE DE LES CORTS DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA 

 
 

A Barcelona, el dia 12 de novembre de 2024 i essent les 18.00 hores, es reuneix en sessió 
presencial, l’Audiència Pública de l’Estat del Districte de les Corts a la sala de plens de la 
seu, ubicada a la plaça Comas, 18, planta soterrani 1, sota la presidència del regidor 
president, l’Il·lustríssim Senyor Juan Milián Querol, regidor president del Consell del 
Districte, i l’assistència de l’Il·lustríssim senyor David Escudé Rodríguez, regidor del Districte 
de les Corts. També es troba present la gerent del Districte, la senyora Yolanda Hernández 
Darnes assistida pel secretari Sr. Amadeo Silva Gómez. 

Es troben presents els consellers i les conselleres senyors i senyores Manuel Becerra 
Hormigo, Irene Morales Morales, Ivan Condés Sangenís, Maria Asunción González Mestre, 
Mario Fco. Campelo Castro, Maria Mercedes Font Munso i Maria del Rosario Mesas 
Company. Així mateix es troba present el Director del Serveis a les Persones i Territori el Sr. 
Borja Morodo Esturao i el director de Llicències i Espai Públic, el Sr. Iván Balmanya Balboa. 

 

S’obre la sessió amb un recordatori a les persones presents que poden situar-se al 
fons si no desitgen ser gravades.    

 

Torn de paraules 
 

1. La Sra. Pilar Martí, com a veïna de les illes properes a Comandante Benítez, 
demana que a la zona del carrer que fa pujada hi hagi més seguretat en 
relació a la circulació de vehicles, caracteritzada per les acceleracions anant 
cap el semàfor. Voldria unes bandes reductores o una limitació de la velocitat. 

  
2. La Sra. Felisa Marco, de l’associació de veïns Mejia Lequerica, es refereix 

als arbres centenaris del carrer Maternitat. Es queixa que hi ha molta 
permissivitat respecte el Barça i s’han fet malbé uns quants arbres. Ni els 
serveis tècnics ni Parcs i Jardins denuncia que han fet res. 
 

3. El Sr. Joan Hernández voldria que tal com posa el reglament hi ha una 
obligació que el govern de Les Corts contesti les preguntes dels veïns. Està 
preocupat per la protecció dels arbres ja esmentats i com es vigilen. En quant 
a la zona de la Masia veu grues i vol saber si hi estan treballant i sobre el 
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tema del cobriment de la ronda del Mig voldria un accés als documents 
públics. 
 
 

El regidor contesta a la Sra. Martí que té raó i anuncia que posaran un radar 
pedagògic i unes bandes rugoses tot i que hi ha veïns que no li agraden aquestes 
pel soroll. Respecte a la Sra. Marco, indica que a l’inici de les obres de l’Espai Barça 
estava clar quins arbres es mantenien o es traslladaven i tenen entès que s’ha 
respectat això. Procedirà a aclarir amb Parcs i Jardins que ha passat en relació a 
l’acord. Finalment, al Sr. Hernández, li respon que es pren nota del que diu i se’l 
respondrà. En quant a la ronda es va fer l’encàrrec dels estudis previs a BIMSA i es 
realitzarà un estudi comparatiu sobre les integracions d’infraestructures viàries de 
diferents ciutats que pot esdevenir un model a seguir. 
 

4. La Sra. Pura Condins, presidenta de la coordinadora d’entitats de Les Corts 
per a persones amb discapacitat intel·lectual, pregunta, com cada any, si es 
construirà una residència a Can Reig ja que hi ha la sensació que no 
existeixen en no fer soroll.  

 
5. El Sr. Toni Romero, com a representant de voluntaris de Dana.cat, explica el 

treball fet a la província de València després de la desgràcia i que se senten 
útils. Sol·licita un interlocutor per gaudir d’un local per guardar material i 
caldrien autobusos per desplaçar allà més gent. 

 
6. El Sr. Eduard Català esmenta la marquesina de l’autobús V1 i l’M12 a 

l’alçada de Riera Blanca, nr. 19, en relació als dies de pluja perquè es 
desborda l’aigua. També comenta que les cadires que hi ha a Riera Blanca 
amb avinguda de Madrid es podrien aixecar dos dits per poder passar la 
mànega per sota. Es lamenta de les molèsties causades per indigents a la nit 
a la plaça Regent Mendieta. Per últim, sobre els cinemes Renoir vol saber el 
termini de cessió dels equipaments i si podrien acabar a mans de la 
ciutadania enlloc d’una empresa privada. 
 

El regidor contesta a la Sra. Condins al·ludint a la dificultat que comporta una 
expropiació i els drets legals de l’altra part. El districte va posar en coneixement dels 
advocats de l’ajuntament el que pretenia l’administració. La gerent del districte 
puntualitza que es tractaria d’una execució forçosa. Indica que els propietaris no 
estaven d’acord i això obliga a anar a una via judicial. Recorda que hi havia una 
dotació per arribar a un acord però no s’ha pogut arribar a aquest. 
 
El regidor agraeix la feina dels voluntaris al Sr. Romero i no posa inconvenients en 
buscar un espai. Esmenta que des de Creu Roja València ha demanat que no 
s’enviïn aliments. Es prefereix que a través de compte corrent es facin donacions 
econòmiques. En resposta al Sr. Català, es pren nota del tema de la marquesina i 
s’estudiarà com procedir amb les cadires. La gerent del districte pren la paraula 
sobre els cinemes, que es van cedir a l’ajuntament i allà es va instal·lar La Caldera, 
un equipament de Gràcia. Funciona com un projecte obert als veïns. Es reclamarà a 
l’ICUB que aporti la documentació per fer una revisió. A més, apunta que 
l’ajuntament fa el manteniment perquè comparteix espai amb altres equipaments. 
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7. El Sr. Rafael Tous protesta pel poliesportiu de l’escola Thau. Diu  que es 
lloga habitualment una part per fer esport i altres activitats però va trobar-se 
amb la presència d’un miler de persones fidels d’una religió durant quatre 
dies. Tocaven instruments i cantaven del matí a la nit, impedint el descans. 
Igualment no veu bé que a una parada d’autobusos propera al domicili els 
vehicles es queden aparcats durant hores per només deixar i recollir els nens. 

 
8. La Sra. Ana María de Matos comenta que no es té cura del medi ambient. Li 

sap greu que tallessin més de 20 arbres a l’avinguda d’Esplugues per fer un 
aparcament destinat a autobusos de tres col·legis privats, que queden 
estacionats en doble filera. Assegura que aquests arbres protegien del soroll i 
no té cap sentit. Igualment els cotxes que baixen d’Eduardo Toldrà no els 
deixen girar. En conclusió, desitjaria treure aquest aparcament per 
innecessari i posar de nou els arbres on està l’aparcament. Denuncia 
especialment l’ocupació de l’espai públic per l’escola Thau perquè es com se 
si l’estigui finançant per tothom tot i ser un centre concertat. 
 

9. La Sra. Maria Teresa Aguilar conversa sobre el món de la discapacitat 
intel·lectual i la necessitat d’una residència per aquest col·lectiu o uns altres 
tipus de serveis. Al 2008 les Nacions Unides van parlar que aquestes 
persones devien ser protegides en el seu entorn. Explica la presentació recent 
d’uns habitatges a Glòries i com està actualment la llei d’habitatge social a 
Barcelona, amb uns diners mínims exigits als potencials beneficiaris. 
Pregunta al districte sobre com protegirà als seus ciutadans amb necessitats 
especials, l’any 2025, quan s’ha de redactar una llei nova. 

 
El regidor intervé per assegurar al Sr. Tous que trucarà el director del poliesportiu 
pels fets denunciats. Li recorda que el millor en aquestes situacions és trucar el 112 
per tenir més capacitat de pressió davant de l’establiment. A la Sra. De Matos li 
exposa que no havien rebut queixa fins ara sobre els autobusos. Li pregunta si hi ha 
denúncies a la Guàrdia Urbana i aprofitant que està present el nou intendent de la 

Guàrdia Urbana es pren nota amb prioritat. En quant a les paraules de la Sra. Aguilar, se li 
confirma que el districte no participa en la redacció d’una nova llei d’habitatge malgrat que 
esperi que tots els grups polítics tinguin més en compte en el futur els col·lectius de 
diversitat funcional intel·lectual. 
 

10. El Sr. Luís Sanglas dona a conèixer que sobre el mercat de Nadal, l’1 de 
desembre faran la presentació de la 14a edició del mercat de Pedralbes, que 
és de caràcter solidari. Disposa de 60 paradistes, la meitat són taules 
solidàries, l’altra part privades. Incideix que és un bon dia per visitar el 
monestir, s’organitzarà un càtering i es convida tothom. Després toca el tema 
dels radars i la velocitat dels vehicles. Demanaria un radar al carrer Bosch i 
Gimpera. 

 
11. La Sra. Marta De Prats recolza a la Sra. Marco i critica la tasca insuficient de 

Parcs i Jardins. Fa menció i aconsella la pel·lícula “El 47” per la reivindicació 
social que reflecteix (anys transició) degut a que ara no troba que hi hagi un 
relleu generacional. 
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12. El Sr. Sergi Mira es qüestiona sobre el PERI de Danubi després de 
l’ajornament per la DANA del consell de barri. Vol saber sobre les 
expropiacions, reallotjament i obres públiques d’aquest entorn. 
 

13. El Sr. Emilio Solanas mostra el seu desencís sobre la mobilitat al carrer 
Roger Bruch, al barri de la Mercè. Una part del carrer mostra una limitació de 
tonatge però a partir del carrer Puigdeosa no n’hi ha i quan els vehicles 
pesats maniobren li ocasionen danys a la propietat. Voldria que no es 
permetés el pas. 
 

El regidor destaca el bon ambient que es viu al mercat de Pedralbes. Respecte a la 
Sra. De Prats, anuncia que es plantaran en primer lloc 89 arbres al districte. Una 
empresa plantarà 56 arbres a Les Corts, al primer trimestre de l’any que ve serà el 
torn de 48 arbres més i 11 més per una altra empresa. En total, seran 204 arbres a 
Les Corts, amb un bon nombre de carrers implicats. Tot seguit, al Sr. Mira li detalla 
un resum d’expropiacions, per valor de més de 3 milions d’euros, 414.000 euros i per 
valor d’un milió i mig d’euros. 
 Respecte a les inspeccions, els dies 3, 10 i 17 de juliol i el 25 de setembre del 2024 
es van inspeccionar els locals de l’interior de la illa del carrer Danubi. Aleshores es 
va confirmar que no hi ha cap família amb infants allà, com estava denunciat pels 
veïns. 
Pel futur, està previst l’enderroc de l’edifici de Pintor Tapiró 23 i la reurbanització de 
l’espai. El procés participatiu s’encetarà properament per decidir els usos dels 
espais. 
 
La gerent pren la paraula per aclarir que estem davant una zona que es defineix 
expropiable. Les expropiacions fetes fins ara en aquest punt havien estat pactades i 
queda una peça que dona a muntanya, que són les naus grosses. S’intentarà 
dignificar l’espai amb el que ja s’ha expropiat i de la resta es veurà que es pot fer. 
 
Per últim lloc,  es contesta al Sr. Solanas que es va treballar la mobilitat en aquest 
punt de la mà de l’associació de veïns per atendre la particularitat dels carrers. 
Parlarà amb l’associació per trobar una solució. 
 

14. La Sra. Maria Isabel Valls, qüestiona el que fa Parcs i Jardins i la qualitat de 
la neteja a tot arreu. Pregunta el número de treballadors presents al districte. 

 
El regidor desconeix la quantitat total i ho preguntaran. No tota la plantilla treballa a 
Les Corts, hi ha especialistes en poda o en altres coses.  

 
15. La Sra. Marco participa de nou per tractar la qüestió de la velocitat de les 

motos a Travessera. Reclama un espai dels cinemes Renoir pel col·legi Les 
Corts. No sap que es farà a una vorera del Barça, demana el tancament de 
Bacardit i defensa una replantació. Es queixa de projectes no finalitzats i que 
caldria prioritzar ara que estem ja en una segona edició dels pressupostos 
participatius. 

 
16. El Sr. Hernández intervé per segona vegada per conèixer com es 

contestaran les preguntes ja dirigides a l’administració. Insisteix que es va dir 
que es faria un estudi de contaminació atmosfèrica i acústica a la zona de la 
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ronda del Mig. No té clar que existeixi un mesurador dins un parc ja que així el 
resultat que dona no és realista en funció de la pol·lució present. Critica que 
fa cinc anys que el districte no posa arbres. 
 
 
 
 

El regidor anota les reivindicacions de la Sra. Marco i defensa que les propostes 
veïnals apareguin als pressupostos participatius i com s’ha intentat simplificar els 
tràmits i fer un acompanyament al veí. Amb el Sr. Hernández li ofereix el seu e-mail 
públic per estar en contacte i es donaran respostes com sempre. Assegura que no 
sap perquè les cabines de control de l’aire s’ubiquen dins un parc però això ho 
determina el departament de Medi Ambient. La gerent certifica que els resultats no 
es veuen alterats per aquesta circumstància. Com a últim punt, defensa la política de 
plantacions que es va portant a terme, en funció de les possibilitats. 
 
 

Finalment, el president agraeix totes les intervencions, s’acomiada de les persones 
assistents i, no havent-hi més intervencions ni preguntes i essent les 19:18 h hores, aixeca 
la sessió, la qual cosa certifico. 
 
 
 

Vist i plau 
 El president            El secretari  
 
 
 
 Juan Milián Querol          Amadeo Silva Gómez 
 


